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Protokół Nr 3/19 

 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji  

w dniu  27 lutego  2019 r. 

  Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godzinach od 15:00 do  16:30. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1) członkowie komisji, zgodnie z  załączoną listą obecności, 

2) pan Krzysztof Jaworski - Burmistrz Trzcianki, 

3) pani Dominika Wiśniewska - Zastępca Burmistrza Trzcianka. 

 

 

Ad  1) Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji radny Pan Wiesław Natkaniec  przywitał wszystkich 

uczestniczących w posiedzeniu. Następnie przedstawił porządek posiedzenia, jak 

poniżej: 

 

1.Otwarcie posiedzenia.   

2.Propozycje do harmonogramu w zakresie bezpieczeństwa na  przejściach dla 

 pieszych na terenie gminy. 

3.Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki. 

4.Sprawy wniesione do komisji -sprawozdanie z rocznej działalności Komisariatu 

Policji w Trzciance. 

5.Wnioski komisji. 

6.Zamknięcie posiedzenia. 

Porządek posiedzenia przyjęto w głosowaniu : za-5, przeciw-0, wstrzymało się- 0. 

 

Ad 2) Propozycje do harmonogramu w zakresie bezpieczeństwa na  przejściach 

dla pieszych na terenie gminy. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji analizowała zgłoszone przez 

mieszkańców gminy Trzcianka e-maile dot.  doświetlenia przejść dla pieszych, 

poprawy bezpieczeństwa. 

  Radny Wiesław Natkaniec odczytał propozycje mieszkańców. 

  Pan K. Jaworski- Burmistrz Trzcianki poinformował,  ankieta ta nam pozwoliła 

w pewnym sensie podeprzeć się we wnioskowaniu przejść dla pieszych. Na razie jest 

doświetlone przejście koło Stokrotki. Faktycznie mieszkańcy wskazują przeszło 100 

komentarzy bardzo zróżnicowanych ponieważ dotyczyły dróg głównych 
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wojewódzkich jak i naszych gminnych dróg. Jest  wiele miejsc, które wymagały by 

doświetlenia z różnych względów. W niektórych miejscach brakuje po prostu latarni 

np. przy ul.Wieleńskiej. W planach, które zostały  powzięte powinno się pojawić to 

doświetlenie przejścia między Złotym Rogiem a Mochnackiego 8 i złożony został 

wniosek o dofinansowanie dwóch kolejnych przejść dla pieszych, na razie nie ma 

informacji na ten temat. Chodzi tu o dwa przejścia przy rondzie Solidarności, czyli 

przejście  przy ul. Żeromskiego (od Abbity do kościoła ) oraz  przy                                 ul. 

Mochnackiego  ( od  Old Pubu  na drugą stronę ulicy ). Łatwo było argumentować we 

wniosku ponieważ to są dwa ściśle położone w centrum miasta przejścia dla pieszych 

ze względu na natężenie ruchu  winniśmy zrealizować. Jest to projekt  organizowany 

przez MSWiA „Razem bezpieczniej”. Takie doświetlenie przejścia dla pieszych tj. w 

granicach 15 tys zł i jak najbardziej zarząd dróg wojewódzkich                       z gminą 

współpracuje, nie będą na to szczególnie łożyć środków. Te przejścia dla pieszych, 

które zostały zgłoszone będą trochę droższe. Co do dalszych planów to bardzo chętnie 

wysłuchał by uwag komisji po aby wiedzieć w którą stronę iść, określić priorytet, 

można by określić taki plan działania na lata przyszłe. Warto by się zastanowić, czy 

sama wymiana oświetlenia na drodze głównej w postaci zwiększenia bezpieczeństwa  

na tych przejściach, to też jest też duży koszt. Natomiast sumując te wszystkie przejścia  

to wyjdzie też duży koszt, doświetlenia można realizować. Przejście dla pieszych przy 

Mili naprzeciw Biblioteki poparte jest zdarzeniami, czekamy na informację ponieważ 

w ubiegłym roku, złożono wniosek aby tam zorganizować sygnalizację świetlną. 

Wniosek ten uzyskał akceptację merytoryczną           i jest kwestia finansowania, jeśli 

Zarząd Dróg Wojewódzkich zdecyduje się na skierowanie środków, to  całość 

projektowa jest przygotowana i oni przeszli by do realizacji tego zadania i tam 

doświetlenie  być może nie byłoby potrzebne, ponieważ sygnalizacja świetlna  

regulowała by ruch pieszych w momencie kiedy jest zielone światło. 

W dalszej części  posiedzenia, przewodniczenie komisji przejął radny Łukasz 

Walkowiak. 

  Radny T. Tomczak dodał, należy w pierwszej kolejności uwzględnić Sikorskiego 

gdzie jest największy ruch,  Sikorskiego przynajmniej do szkoły, Urząd, Mila, przy 

rondzie Niepodległości, za szkołą. Jeśli chodzi o ul.27 Stycznia, to jest to ulica szeroka, 

widoczna i tam mogło by być w późniejszej kolejności, przejście za rondem Wizy w 

kierunku Piły, też jest dość widoczność utrudniona jak się jedzie od strony miasta 

(budynki po prawej strony  przesłaniają trochę widoczność), przy kościele jak 

najbardziej. 

   Pan K. Jaworski- Burmistrz Trzcianki  dodał, w tym roku na pewno będzie przy 

Złotym Rogu i dwa do zrealizowania. 

  Radny W. Natkaniec dodał, dobrze by było mieć wykaz wszystkich jakie mamy, 
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przekalkulować  koszty, czy lepiej będzie doświetlić i całą ulicę zmienić na oświetlenie 

LED, czy doświetlić te oświetlenie. Dalej dodał, uważa,że  przejście przy  galerii 

ABITA i przy Mili to jest priorytetowe  na ten moment. Należałoby też pomyśleć o 

wsiach na oświetlenie przejść dla pieszych i rozgraniczyć budżet na miasto i wsie. Pani 

Jadwiga Durejko też zgłaszała jakieś przejście do doświetlenia. Burmistrz wyjaśnił, że 

radnej chodziło o czerwone światło. 

  Radny T. Tomczak dodał, nawet kiedy doświetlimy  lampami ul. Sikorskiego, to 

w momencie kiedy zmienimy oświetlenie, to lampy można przenieść, nie będą tam 

musiały być. Lampę z odzysku da się przenieść kiedy się okaże, że jest w danym 

miejscu niepotrzebna. 

Zgłoszono, też do doświetlenia przejście przy ul. Staszica koło SP Nr 1 ( boisko) i przy  

ul. Wieleńskiej koło Lubmoru. 

 Po  szczegółowiej analizie, komisja  dokonała wyboru miejsc określając  lokalizację         

i  kolejność ich  realizacji.   

  Wiceprzewodniczący komisji radny Ł. Walkowiak odczytał uzgodnione 

przejścia dla pieszych do doświetlenia. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu  27 lutego  2019 r. 

zaproponowała doświetlenie następujących przejść dla pieszych: 

1.ul. Sikorskiego: 

a) przy Urzędzie Miejskim, 

b) przy sklepie ortopedycznym. 

2. ul. Grunwaldzka- rondo Wizy ( wyjazd w kierunku Piły). 

3.ul. Staszica – przy Szkole Podstawowej Nr 1 (naprzeciw boiska). 

4.ul. Wieleńska – przy Lubmorze. 

Propozycja została poddana głosowaniu: za-6, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

 

Ad 3) Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki. 

Członkowie komisji analizowali następujące projekty uchwał: 

 

1.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok. 

  Wiceprzewodniczący komisji radny Ł. Walkowiak podkreślił, sesja jest jutro i 

myślę, że każdy radny zdążył zapoznać się z projektami uchwał. Dalej zaproponował 

aby projekty uchwał zostały zaopiniowane w sposób  blokowy, zaproponował  zapis, 

że komisja zapoznała  się z projektami uchwał. Dalej dodał, jeśli są jakieś wątpliwości 

to zaprasza do dyskusji. 

  Pan K. Jaworski- Burmistrz Trzcianki poinformował, że  projekt uchwały  w 
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sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Trzcianki 

w rejonie ul. Ogrodowej i ul. Powstańców Wielkopolskich, jutro trzeba będzie 

wycofać z porządku obrad, są pewne wątpliwości co do tego planu. W projekcie  

zmiany uchwały budżetowej, będą też autopoprawki związane z tym, że z uwagi na 

zakończony przetarg na pomosty,brakuje środków finansowych na pomosty pływające 

w kwocie 50 tys zł. Aby zrealizować tę inwestycję trzeba dołożyć środki finansowe. 

Pożyczone będą pieniądze z dróg i na drogi dołożymy w późniejszym okresie środki. 

Aby podpisać umowę i realizować zadanie musi być pełna kwota. Odbył się też 

przetarg na oczyszczanie miasta i tam tez należy dołożyć  70 parę tysięcy i to będzie 

wzięte z zimowego utrzymania i oszczędności ze śmietników miejskich. Dalej 

wyjaśnił  radnym  zasady  budżetu obywatelskiego. Konsultacje muszą być 

przeprowadzane dla wszystkich mieszkańców gminy i brać udział może każdy. 

Natomiast obwarowanie jest takie, że zgłosić sam pomysł projekt budżetu 

obywatelskiego musi być osoba pełnoletnią, głosować na niego będą mogli wszyscy. 

  Wiceprzewodniczący komisji radny Ł. Walkowiak podkreślił, budżet 

obywatelski, to jest odpowiedzialność społeczna za podejmowane decyzje. Dalej dodał, 

on w tym widzi ryzyko związane z tym, że dana osoba mając silne poparcie społeczne 

może przegłosować swój pomysł, który niekoniecznie społecznie będzie gdzieś tam 

potrzebny. Projekt budżetu obywatelskiego jest słuszny,ponieważ oddajemy 

odpowiedzialność społeczeństwu i odpowiedzialność społeczeństwa. Ryzyko jest 

związane z tym, że będąc osoba popularną mógłby pozbierać bardzo dużo podpisów i 

zrobić np. jakąś inwestycję, która będzie dotyczyła bardzo wąską grupę, to jest takie 

ryzyko z budżetem obywatelskim. Należy jednak oddać odpowiedzialność 

społeczeństwu. 

  Radny R. Wilant dodał, to tak samo jest z budżetem sołeckim. Jest zebranie, na 

którym ustala się cały budżet sołectwa na dany rok,  który jest przegłosowywany. 

  Radny T. Tomczak dodał, każdy kolejny budżet obywatelski będzie edukował 

społeczeństwo. Jak jakaś grupa ludzi zobaczy, że inna grupa ludzi zrobiła sobie pewne 

zadanie, to w następnym budżecie będzie większe zainteresowanie. 

  Wiceprzewodniczący komisji radny Ł. Walkowiak dodał, jeśli chodzi o 

społeczną komisje mieszkaniową to uczestniczył w pracach takiej komisji, zrobiony 

był rekonesans po gospodarstwach domowych ale ta praca nie dała rezultatów 

ponieważ tych mieszkań nie ma. Rozeznanie w sytuacji tych osób było ale do niczego 

się nie zdało, wiemy, że tych mieszkań brakuje. Jak w tej kwestii ustawa mów, że jak 

są wnioski, to ta komisja musi być powołana. 

  Radny Cz. Rogosz dodał, jeśli lista przydziału mieszkań nie była zrealizowana, 

to  w danym roku nie powoływało się społecznej komisji mieszkaniowej. Lista taka 
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jest potrzebna dla burmistrza aby wiedział, jak się mieszkanie zwalnia  komu  

przydzielić  mieszkanie. 

  Pan K. Jaworski- Burmistrz Trzcianki dodał, są nowe wnioski, wnioskodawcy 

chcieli by aby ich rozpatrzyć. Dalej dodał, dla niego będzie łatwiej jeśli komisja oceni 

daną sytuację, sam też chętnie z daną komisją się wybierze. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu  27 lutego  2019 r. 

zapoznała się z projektem uchwały. 

2.Projekt uchwały w sprawie współdziałania z powiatem czarnkowsko-

trzcianeckim przy realizacji zadania z zakresu organizacji ulicznego biegu im. 

Tadeusza Zielińskiego i wyścigów rowerowych. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu  27 lutego  2019 r. 

zapoznała się z projektem uchwały. 

3.Projekt uchwały w sprawie współdziałania z powiatem czarnkowsko-

trzcianeckim przy realizacji zadania zakresu promocji. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu  27 lutego  2019 r. 

zapoznała się z projektem uchwały. 

4.Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej  

z budżet gminy Trzcianka spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie 

udzielonej dotacji i sposobu jej rozliczania.  

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu  27 lutego  2019 r. 

zapoznała się z projektem uchwały. 

5.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/6/18 Rady Miejskiej Trzcianki 

z dnia 22 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 

komisji Rady Miejskiej Trzcianki. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu  27 lutego  2019 r. 

zapoznała się z projektem uchwały. 

6.Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji 

społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego gminy Trzcianka. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu  27 lutego  2019 r. 

zapoznała się z projektem uchwały. 

7.Projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Społecznej Komisji 

Mieszkaniowej opiniującej projekty list przydziału lokali mieszkalnych i 

socjalnych na 2019 rok. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu  27 lutego  2019 r. 

zapoznała się z projektem uchwały. 

Członkowie komisji, nie zaproponowali żadnej osoby do społecznej komisji 
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mieszkaniowej. 

8.Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ul. Ogrodowej i ul. Powstańców 

Wielkopolskich. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu  27 lutego  2019 r. 

zapoznała się z projektem uchwały. 

9.Projekt uchwały w sprawie przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ul.: Sikorskiego, 

Kolejowej, Składowej. 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu  27 lutego  2019 r. 

zapoznała się z projektem uchwały. 

 

Ad 4) Sprawy wniesione do komisji - sprawozdanie z rocznej działalności 

Komisariatu Policji w Trzciance. 

 

Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji w dniu  27 lutego  2019 r. 

zapoznała się ze sprawozdaniem. 

 Radny  T. Tomczak poruszył temat stref  hodowlanych, stwierdził, że w tej 

kwestii można by ustalić np. kryterium 1km od zabudowań. Może warto zastanowić 

się nad jakimiś kryteriami. 

Dalej dodał, Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi wypowiedziała się, że tych stref nie 

ma być. 

  Pan K. Jaworski- Burmistrz Trzcianki dodał, w przypadku stref hodowlanych, 

to dotyczyłoby  hodowli, które znacząco wpływają na środowisko. 

 Radny R. Wilant dodał, generalnie jest to problem ludzi, którzy się sprowadzili 

na wieś i im najbardziej przeszkadza. 

  Wiceprzewodniczący komisji radny Ł. Walkowiak dodał, najlepiej jakby to były 

decyzje kompromisowe po to aby dwie strony były zadowolone, co prawda jest to 

niemożliwe ale te strefy może coś by rozwiązały. Komisja merytoryczna 

przegłosowała 4 do 3  aby nie tworzyć  stref  hodowlanych. 

  Pan K. Jaworski- Burmistrz Trzcianki  dodał, trzeba obejmować planami 

zagospodarowania każde sołectwo i ustalać ile tam  ma być  maksymalnie DJP. 

Odbyła się krótka dyskusja na poruszony temat. 

     

Ad 5) Wnioski komisji. 

Zgłoszono następujące wnioski: 

  

 Radny R. Wilant zwraca się  prośbą o: 

a) naprawę chodnika na ul. Parkowej w Białej, 

b) naprawę zapadającego się polbruku przy studzience kanalizacyjnej na ul. Górne 
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Podwórze w Białej, 

c) ustawienie znaku „Zakazu wjazdu” na łączniku między ulicami: Zamkowa i 

Kościelna w Białej. 

  

 Radny T. Tomczak wnioskuje o dokończenie sprzątania parku przy osiedlu 

Grottgera w Trzciance. 

 

 Radny Ł. Walkowiak wnioskuje o rozpatrzenie zmian technicznych na boisku 

wielofunkcyjnym, które  dotyczyły by bramek bocznych i piłko chwytów przy 

głównym boisku centralnym w Szkole Podstawowej Nr 2. 

 

Na poruszony temat dot. boisk sportowych, odbyła się krótka dyskusja. Radny wyjaśnił 

pozostałym członkom komisji  sprawy techniczne, które winny być zmienione na 

boisku wielofunkcyjnym przy SP Nr 2, dyskutowano na temat klas sportowych i innych 

spraw związanych z funkcjonowaniem boiska. 

 Radny W. Natkaniec dodał, on chciałaby dowiedzieć się kto przygotował projekt 

boiska. Od poprzedniego burmistrza tego nie mógł się dowiedzieć. Zwrócił się też 

zapytaniem  do burmistrza w sprawie boiska w Białej. 

  

 Radny T. Tomczak odniósł się do informacji burmistrza między sesjami. 

Zwrócił się z zapytaniem do burmistrza  w sprawie  przyznawanych środków                         

w konkursach. Czy tych środków wydano mniej niż było planowane, czy wnioski, 

które były składane przez organizacje w 100% się pokrywają, czy wszystkie podmioty, 

które składały wnioski otrzymały takie wsparcie, czy z jakiś względów nie otrzymały. 

Poprosił o taką informację na następną komisję. 

 

6.Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Komisji podziękował 

wszystkim za aktywny  udział i zamknął  posiedzenie komisji. 

          Protokolant              Wiceprzewodniczący Komisji 

 Danuta Komarnicka                    Łukasz Walkowiak 

 


